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Letní vydání
Vítejte u dalšího vydání
časopisu Kubík. Dříve než
vyrazíte na prázdniny, přečtěte
si, co se dělo u nás ve škole.
Především vrcholila spousta
soutěží, ve kterých žáci
prokázali nejen své sportovní
dovednosti, ale i vědomosti
ze zdravovědy, například
OVOV, Mladý zdravotník
a Mladý cyklista. Konal se také
Branný den. V našem sportovně
laděném vydání si můžete
přečíst rozhovory s učiteli
tělocviku, články o známých
i neobvyklých sportech,
fotbalovou anketu
nebo sportovní kvíz.
Nezapomínáme ani na kulturu -
hrálo se školní představení,
9. třídy vyrazily do Národního
divadla a my z redakce na soutěž
školních časopisů.

Krajské kolo soutěže školních 
časopisů
Zdravím, milí čtenáři, tento rok
proběhl 13. ročník Jihočeského
krajského kola soutěže školních
novin a časopisů. My jsme se
letos přihlásili poprvé. Poslali
jsme ukázky Kubíka odborné
porotě a čekali jsme, jak to
dopadne.
V pátek 19. května proběhlo
slavnostní vyhlášení
ve Studentském klubu Kampa.
Moderátorem akce byl Jan
Čermák z Centra pro pomoc
dětem a mládeži v Českém
Krumlově. Během dopoledne
uvedl několik hostů. Iva
Sonnbergerová nás pozvala
na letní tábory a Matěj Šolc
nabídl mediální projekty. Martin

Fišer nám ukázal, že program
Erasmus není jen pro vysoké
školy a poradil nám, jak se
mohou mladí lidé zapojit
do mezinárodních projektů,
díky kterým mohou procestovat
svět. Matěj Vodička, reportér
Českého rozhlasu a hokejový
komentátor Hokejka TV,
promluvil o zázemí i úskalích
komentování hokejových
zápasů.
Následovala přestávka
na občerstvení a k tomu nám
zahrála příjemná folková
skupina Has#tag. Také jsme si
mohli prohlédnout výtisky všech
přihlášených časopisů.
Pak už se přistoupilo

k vyhlašování výsledků.
V Jihočeském kraji se letos
přihlásilo rekordních 32 školních
novin a časopisů, čímž se náš
kraj stal nejpilnějším ze všech
krajů v České republice. My
jsme soutěžili v kategorii
časopisů tvořených žáky
2. stupně. Na medailových
pozicích jsme se sice neumístili,
ale měli jsme radost, že byl náš
časopis oceněn čestným
uznáním za vánoční rozhovory
s učiteli. Akce byla povedená
a líbila se nám.

autor článku:
KAROLÍNA KAŇKOVÁ

třída 8.C
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Soutěž Mladý zdravotník

Ve čtvrtek 4. května se naše dva
týmy z druhého stupně a dva
týmy z prvního stupně
zúčastnily soutěže Mladý
zdravotník. Soutěž se konala
na Výstavišti v Českých
Budějovicích.
Přinášíme rozhovory
s některými soutěžícími. Teď si
poslechněte, co holky na soutěž
říkají:
Jak jste si užily soutěž?
Eliška: Za mě to bylo nejlepší

a moc jsem si to užila. Pracovaly
jsme jako tým a myslím si, že
sice jsme se umístily na druhém
místě, ale nevadí :)
Adri: Za mě taky, bylo to super.
Jaké stanoviště vás nejvíc
bavilo?
Eliška: Nejvíc jsme si užily
poslední stanoviště, taky jsme si
tam vedly nejlépe, ztratily jsme
tam nejméně bodů. (Na
posledním stanovišti se
odehrávala simulace bezvědomí,

epileptický záchvat a vyvrknutý
kotník. Soutěžící museli
zkontrolovat dech u bezvědomí
a popřípadě začít resuscitaci
a také dát pozor na nebezpečné
předměty u epilepsie a aby toho
nebylo málo, tak se postarat
o vyvrknutý kotník.)
Adri: Také si myslím, že toto
stanoviště bylo nejlepší.
Na jakém stanovišti jste si
vedly nejhůř?
Eliška: Asi na obvazech, tam
jsme ztratily nejvíce bodů, ale
myslím si, že se z nich
ponaučíme.
Bály jste se nějakého zranění,
nebo jste byly na všechno
připravené?
Eliška: Moc jsme se nebály,
na všechno jsme byly
připravené.
Adri: Většinu věcí jsme věděly,
třeba jsme na něco zapomněly,
ale to jenom kvůli stresu.
Můžete poradit čtenářům, jak
se zachovat, když člověk
upadne do bezvědomí?
Eliška: Nejdřív myslíme na naše
bezpečí a zkontrolujeme, jestli
tam někde není nějaké
nebezpečí. Poté zkusíme, jestli
reaguje, musíme zkusit nějaké
bolestné podměty, např. zatahat

za ucho atd. Když i tak
nereaguje, tak musíme
zkontrolovat, jestli dýchá,
a pokud nedýchá, tak hned
zavolat 155 a podle pokynů
záchranky začít resuscitaci.
Pokud dýchá, také hned zavolat
155 a do příjezdu záchranky
kontrolovat dech.

autor článku:
ANNA CHÝŇAVOVÁ

třída 6.A.

Úspěšní sportovci Sofie Štojdlová, Magdalena
Jandová, Adam Aubrecht, Patrik
Koblenc, Daniel Bárta a Tomáš
Tesař a obsadili 4. místo z 15
škol. Sofie Štojdlová postoupila
dokonce do republikového kola
OVOV, které proběhne
na podzim. Budeme držet palce!
 
Všem sportovcům gratulujeme :)

autor článku:
ANEŽKA BUKOVSKÁ

třída 6.A

Pavel Svoboda ze 6. A dne
10. dubna vyhrál se svým
týmem Budweis Stars
v mezinárodním turnaji ročníků
2011 Riga Hockey Cup 2023
v Lotyšsku.
 
Dne 3. května se konalo
Krajské kolo OVOV v Táboře.
Za naši školu soutěžili Sára
Maříková, Daryna Sharkan,

BESIP - Mladý cyklista V pátek 12. května se děti 2. - 4.
tříd zúčastnily školního kola
dopravní soutěže Mladý
cyklista. Kvůli nepříznivým
venkovním podmínkám se
zrušila jízda zručnosti, a tak děti
podstoupily pouze vědomostní
část soutěže, do které se řadí
zdravověda, poznávání
dopravních značek a pravidla
silničního provozu. Žáci, kteří
ve školním kole uspěli, byli
nominováni do reprezentačního
týmu školy a poté se 16. května
zúčastnili oblastního kola
na budějovickém dopravním
hřišti, kde si ověřovali své
schopnosti na čtyřech
stanovištích: Jízda zručnosti,
Dětské dopravní hřiště, První
pomoc a Pravidla silničního
provozu. Umístili jsme se
na krásném 2. místě.

autor článku:
KATEŘINA SVOBODOVÁ

třída 7.B
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Branný den před chemikáliemi, a ukázali
jsme si, jak si vyrobit pláštěnku,
která nám ochrání celé tělo. Také
jsme si ukazovali, jak si správně
nasadit plynovou masku,
rukavice, holínky a následně jak
si všechno sundat tak, abychom
se chemikálií při sundání
nedotkli. Pak jsme si poslechli
prezentace na téma zdravovědy,

které si připravili žáci
zdravotnického kroužku.
Do témat, která nám
odprezentovali, se řadí obvazy,
první pomoc a další. Dále jsme
se šli podívat na hřiště, kde jsme
se mohli seznámit se
schopnostmi a dovednostmi
policejních psů i jejich psovodů
a viděli jsme, jak to vypadá,

když pes hledá útočníka.
V tělocvičně jsme si povídali
o sebeobraně a navíc jsme si ji
i vyzkoušeli. Den jsme zakončili
návštěvou Výstaviště, kde se
konal Den s armádou.

autor článku:
KATEŘINA SVOBODOVÁ

třída 7.B

V pátek 2. června se konala akce
Branný den. Ráno jsme začali
cvičnou evakuací. Zúčastnili
jsme se přednášky o ochraně
před chemickým znečištěním,
kdy jsme se dozvěděli, jak se
v případě nouze ochránit

Ochrana před chemikáliemi Zdravověda

Sebeobrana Psovodi
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Rozhovor s panem učitelem 
Rakem

Jaký je váš nejoblíbenější
sport?
Těch je víc, holky, no těžko
říct... cyklistika, basketbal,
kolečkové brusle. Nemůžu říct
jasně který. Také volejbal,
lezení, prostě všechno.
Jakým sportům se věnujete?
Jakým sportům se věnuju? No,
jak jsem teď říkal, všem. Jezdím
na kole, jezdím na bruslích,
chodím si zaplavat, běhám.
Když je čas, zahraju si volejbal.

Lyžování mě baví. V zimě
hlavně asi lyžování a v létě kolo,
kolečkové brusle.
Jaký nový sport byste se chtěl
naučit?
Naučit? Paragliding třeba
nebo kitování bych se chtěl
naučit.
Jakým sportům jste se věnoval
jako dítě?
Basketbal jsem hrál závodně asi
25 let.
Sledujete sporty v televizi?
Pokud mám čas, tak určitě.
Jaký je váš nejoblíbenější
sportovec?
Asi jich mám víc, třeba
z basketbalu Michael Jordan
a v tenise Ivan Lendl.
Jaké sporty jsou podle vás
nejlehčí a nejtěžší?
Cyklistika je náročná nebo běh
na lyžích. A nejlehčí jsou asi
šachy, ty moc neváží :) Sice
hlavou je to nejtěžší, ale jinak
nejlehčí jsou asi šachy.
Jaký sport je podle vás
nejoblíbenější?
Nejoblíbenější sport? No, asi
fotbal a pak basketbal.
Jak dlouho už učíte sport?
25 let tady na Kubatovce.
Proč vyučujete zrovna
tělocvik?
Protože mě baví.

autor článku:
VIKTORIE KŘIŠŤAN

třída 7.B

Rozhovor s paní učitelkou 
Schwachovou
Jaký je váš nejoblíbenější
sport?
Volejbal.
 
Jakým sportům se věnujete?
Tak já sama hraji volejbal,
trénuji volejbal a ráda si chodím
zahrát i tenis nebo někam vyjedu
na bruslích a chodím si zaběhat.
 
Jaký nový sport byste se chtěla
naučit?
Chtěla bych se zlepšit v tenise.
 
Jakým sportům jste se
věnovala jako dítě?
Dělala jsem sportovní aerobik,
potom atletiku a nakonec jsem
skončila u volejbalu.
 
Sledujete sporty v televizi?
Minimálně. Jenom, když je
olympiáda.
 
Jaký je váš nejoblíbenější
sportovec?
To je těžká otázka. Ale asi
nemám oblíbeného sportovce.
 
Které sporty jsou podle vás
nejtěžší a nejlehčí?
Nejtěžší a nejlehčí? Myslím si,
že pro každého to může být něco
jiného, protože každý máme jiné
priority, takže se na to nedá
odpovědět.
 
Jak dlouho učíte sport?
5 let.
 
Proč učíte zrovna tělocvik?
Kdo neumí, učí. A kdo neumí
učit, učí tělocvik :)

autor článku:
BARBORA SLEZÁKOVÁ

třída 7.B

Fotbalová anketa

3. Antonín Lagron
4. Matyáš Hučík
5. Daniel Bárta
 
 Top týmy: 
1. SK Nemanice
2. SKP České Budějovice
3. TJ Malše Roudné
4. FK Borek

autor článku:
VANESKA ZDEŇKOVÁ

třída 8.C

autor článku:
ANEŽKA BUKOVSKÁ

třída 6.A

• Fotbal je nejpopulárnější sport
na světě.
• Hraje ho 3,5 miliardy lidí.
• Mistrovství světa ve fotbale se
koná 1x za 4 roky, nejbližší MS
se bude konat v roce 2026.
 
Nejznámější kluby v ČR: 
SK Dynamo České Budějovice
Slavia Praha
AC Sparta Praha
 
V naší anketě jsme se ptali dětí
na 1. i 2. stupni, jací jsou jejich
nejoblíbenější hráči a jaké týmy
mají nejradši.
Jména hráčů a týmů se hodně
opakovala, tak tady je shrnutí:
 
 
  Top 5 hráčů:   
1. Lionel Messi
2. Cristiano Ronaldo
3. Kylian Mbappé

4. Neymar Jr
5. Erling Haaland
 
  Top 5 týmů:  
1. Real Madrid
2. Paris Saint-Germain
3. FC Barcelona
4. Liverpool FC
5. Manchester United
 
Největším překvapením byly
výsledky ankety u 8. tříd. Zde se
neobjevují známí hráči, ale
překvapivě se do čela tabulky
dostali kluci z naší školy. Je
vidět, že jsou osmáci na své
spolužáky náležitě hrdí :) Tomu
odpovídá i pořadí oblíbených
týmů, mezi které se zařadily
místní fotbalové kluby.
 
 Top 5 hráčů z hlasování 8. tříd: 
1. Martin Vařák
2. Patrik Egger

Sportovní vtipy
1. Víte, jak se řekne čínsky
fotbalista?
Ťan.
A víte, jak se řekne čínsky
špatný fotbalista?
Spar-Ťan.
 
2. Hokejisté Šatan a Jágr spolu
diskutují.
Šatan: „Mě na zem seslal sám
Bůh!“
Jágr na to: „Já nevím, že bych
někoho posílal!“
 
3. Jedou dva závodníci Tour de
France vedle sebe a jeden si
při tom čte noviny. Po chvíli
říká: „Hele, asi bychom měli
přidat, protože o těch prvních už
píšou v novinách!“

autor článku:
ANEŽKA BUKOVSKÁ

třída 6.A
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Koně a disciplíny
PARKUR
Cílem této disciplíny je překonat
všechny překážky, aby nespadly,
a zajezdit to za nejkratší čas.
 
DREZURA
Cílem je co nejlépe a nejkrásněji
předvést zadané cviky.
 
JEZDECKÁ
VŠESTRANNOST 
Je to vlastně kombinace terénní
jízdy, drezury a parkuru.
 
SKOK MOHUTNOSTI
Je to vlastně skok přes jednu
překážku do výšky.
 
VYTRVALOST
Je dálková jízda s koněm.
 
VOLTIŽ
Je gymnastika na neosedlaném
koni.
 
CROSS COUNTRY
Terénní zkouška - Hodnocení
fyzické kondice. Dvojice
překonává vytyčenou dráhu,
na které jsou umístěny skoky,
které by jinak mohli potkat v
přírodě. Jsou zde zařazeny
i různé seskoky a překážky
s vodou.

WESTERN
Jízda na koni, při které se
uplatňují kovbojské zkušenosti.
 
VŠESTRANNOST
Soutěž všestranné způsobilosti.
Jedná se o třídenní
nebo dvoudenní zkoušku, která
zahrnuje drezuru, terénní jízdu
(kros) a parkur. Terénní zkouška
je velmi náročná na fyzickou
kondici koně, který musí se
svým jezdcem absolvovat
několikakilometrovou jízdu
s terénními skoky. Jsou zde
zařazeny i různé seskoky
a překážky s vodou.
Nepřekonání skoku, vybočení,
pád apod., to vše je
penalizováno trestnými body
a případně i vyloučením.
Vítězem je jezdec s nejnižším
součtem trestných bodů ze všech
tří zkoušek.
 
SPŘEŽENÍ
Kompletní soutěže spřežení jsou
třídenní a skládají se ze tří
zkoušek – drezury, maratonu
a překážkové jízdy. Účelem
drezurní zkoušky je posoudit
pravidelnost chodů, kmih,
uvolněnost pohybu a ohebnost
koní. Zároveň se hodnotí

přesnost předvedení předem
stanovené drezurní úlohy
a celkový dojem. Drezurní úlohy
se jezdí na drezurním obdélníku
o velikosti 100 x 40 nebo
80 x 40 m. Účelem maratonu je
prověřit kondici, vytrvalost,
zručnost a jezdecké umění
jezdce a jeho spřežení.
 
REINING
Patří mezi nejpropracovanější
disciplíny westernového stylu
ježdění na koni. Často je
popisován jako westernová
forma drezury, protože pro
správné provedení úlohy je

zapotřebí dokonalý soulad
jezdce s koněm, který se musí
nechat ochotně vést téměř
neznatelnými pobídkami.
Úkolem jezdce je předvést
s koněm zadanou úlohou
složenou z kruhů, přeskoků,
spinů, stopů, rollbacků, couvání
a prodlev.

autor článku:
KAROLÍNA KAŇKOVÁ

třída 8.C

autor článku:
ANEŽKA BUKOVSKÁ

třída 6.A

Badminton a co vše o něm nevíte!

Badminton je rychlá a zábavná
sportovní hra pro dva nebo čtyři
hráče. Hráči používají lehké
rakety a míček s péřovými
nebo plastovými chocholky.
Cílem hry je přehodit míček
přes síť tak, aby soupeř nemohl
úder obrátit.
Badminton je skvělý způsob, jak
zlepšit svou kondici.
Hraje se na kurtu s vysokým
síťovým zařízením. Hráči musí
být schopni rychle reagovat
na pohyb míčku a zároveň se
soustředit na dobrou techniku.
 
PRAVIDLA BADMINTONU: 
1. Badminton se hraje buď
ve dvojicích (singles) nebo ve
čtveřici (čtyřhra).
2. Hraje se na kurtu, který je
dlouhý 13,4 metru a široký
5,18 metru pro dvojice
a 6,1 metru pro čtyřhru.
3. Cílem hry je poslat míček
přes síť a udržet ho ve vzduchu

nebo ho trefit tam, kde ho soupeř
nemá šanci odehrát zpět.
4. Hráči se střídají v servisu,
který se provádí z diagonální
části kurtu.
5. Pokud soupeř nedokáže míček
vrátit, získává hráč bod.
6. Hráč, který získá 21 bodů,
vyhrává set.
7. Pokud je skóre 20:20, hraje se
dál, dokud jeden z hráčů nezíská
dvoubodový náskok.
8. Když míček přistane na čáře,
považuje se za správný úder.
9. Při čtyřhře se hráči střídají
v úderech a nesmí míček
zasáhnout dvakrát.
10. Hráči se nesmí dotknout
rukou či nohou sítě, míčku ani
kurtu soupeře.

autor článku:
LUCIE ŘÍHOVÁ

třída 7.C

Sportovní kvíz

7. Co používají kanoisté?
a) Vesla
b) Rakety
c) Pádla
 
8. V jakém sportu se používá
pojem backchecking?
a) Softbal
b) Ragby
c) Lední hokej
 
9. Čemu se říká v jezdectví
klus?
a) Krok
b) Skákání
c) Běh
 
10. Kolik je Cristianu
Ronaldovi?
a) 28 let
b) 38 let
c) 42 let
 
Řešení na str. 6.

autor článku:
ANETA KOUDELKOVÁ

třída 7.C

1. Jak se říká odborně
kalhotám na jízdu na koni?
a) Rajtky
b) Legíny
c) Tepláky
 
2. Čemu se říká v badmintonu
drive?
a) Krátký rychlý úder
b) Dlouhý úder
c) Úder připomínající řízení auta
 
3. Do jakého sportu patří
pojem demi plié?
a) Fotbal
b) Baseball
c) Balet
 
4. Boty na fotbal se nazývají:
a) Tenisky
b) Kopačky
c) Špičky
 
5. V jaké zemi se narodil
fotbalový hráč Lionel Messi? 
a) Arménie
b) Argentina
c) Austrálie
 
6. Boty na atletiku jsou: 
a) Sandále
b) Tretry
c) Tenisky
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Neobvyklé sporty

Na světě je nespočet sportů.
Mnoho z nich je nám známých,
sami je hrajeme nebo jim
fandíme. Je také ale spoustu
sportů, o kterých jsme nikdy
neslyšeli nebo nemáme tušení,
o co v nich jde. Představím Vám
proto několik neobvyklých
sportů, které Vás bezpochyby
překvapí.
 
1. Kajaking v obřích dýních
Dýně si často spojujeme
s Haloweenem, britský
výtvarník Dmitri Galitzine měl
ale jinou představu. V obří
vydlabané dýni překonal pomocí
pádla 100 metrů za 2 minuty.
S tímto bizarním sportem se
můžeme nejčastěji setkat
v kanadském Novém Skotsku.
Při závodech se využívají buď
pádla, nebo přívěsné motory.
 

2. Potápění v bažině 
Tato disciplína se koná
ve Walesu a začala již v roce
1976. Závodníci musí co
nejrychleji přeplavat kanál
zaplněný rašelinou
a vřesovištěm. Nesmějí používat
klasické plavecké styly, ale zato
mají k dispozici ploutve
a šnorchly.
 
3. Nošení manželky 
Od roku 1992 se tyto závody
konají každoročně ve Finsku.
Muž musí svou manželku v co
nejrychlejším čase přenést
přes překážkovou dráhu. Závody
se dokonce konají v několika
druzích nošení - klasický styl
(manželka na zádech), hasičské
nošení nebo estonský styl.
 
4. Honba za sýrem
Tento již tradiční závod má prý
kořeny v pohanském svátku
vítání jara. Koná se v Anglii,
například na kopci Cooper's Hill
v hrabství Gloucester. Účastníci
honby mají za úkol chytit
bochník sýra kutálejícího se
z kopce. Někteří soutěžící se
za sýrem vrhají střemhlav, jiní
za ním válejí sudy. Je jedno
jakým stylem se závodník
dostane dolů, zaleží jen na tom,
kdo první chytí sýr. Pokud se
nikomu sýr polapit nepodaří,
vyhrává ten, kdo doběhne
za cílovou čáru nejdříve.

I když se tento sport zdá být jako
nevinná zábava, je vlastně velmi
nebezpečný. Často jsou zranění
nejen soutěžící ale i diváci.
 
5. Běh na vysokých podpatcích
Závodníci, či častěji závodnice
musí co nejrychleji uběhnout
trať 80 metrů na vysokých
podpatcích minimálně 7cm
vysokých. Závodu se účastní
mnoho žen a koná se ve spoustě
světových metropolí včetně
Paříže, Amsterdamu, Moskvy či
Sydney.
 
Těchto bizarních, někdy až
nepochopitelných disciplín je
na světě mnoho a určitě budou
dál přibývat. Další z těchto
sportů jsou například Wrestling
s palci, Házení tuňákem, Placák
do bahna, Šachbox, Střelba
hrachu, Famfrpál, Polštářová
bitva, Extrémní žehlení, Bitva
pomerančů, Hobby Horsing
a nespočet dalších. Mě osobně
žádný z těchto sportů neláká,
raději bych přihlížela. A co Vy?
Vyzkoušel by někdo z Vás
dobrovolně nějaký z těchto
sportů?
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Řešení 
sportovního 
kvízu

1 - a) Rajtky
 
2 - a) Krátký rychlý úder
 
3 - c) Balet
 
4 - b) Kopačky
 
5 - b) Argentina
 
6 - b) Tretry
 
7 - c) Pádla
 
8 - c) Lední hokej
 
9 - c) Běh
 
10 - b) 38 let
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OVOV kliky, dribling a běh na kilometr.
Závodníci si můžou vybrat, jestli
poběží kilometr nebo dribling
dvě minuty.
Naše družstvo v okresním kole
obsadilo 1. místo a postoupilo
do krajského kola.
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znamená Odznak všestrannosti
olympijských vítězů a založili

ho dva zlatí olympijští
medailisté v desetiboji Robert
Změlík a Roman Šebrle. Cílem
této soutěže je všestranný
sportovní rozvoj žáků. Jsou tři
kola: 1. okresní, 2. krajské, 3.
republikové.
Okresní kolo se odehrává u nás
ve škole, protože na to máme
jako škola nejlepší podmínky.
Mezi disciplíny v okresním kole
patří hod medicimbalem,
trojskok, skákání přes švihadlo,

Tag (hra na babu)

se Quad. Když některý z hráčů
vyskočí z hřiště, prohrává kolo.
Bod dostává jen evader,
když nedostane tag, ale
když chaser ho chytne,
nedostává body. Chaser se stane
evaderem, pokud chytí svého
protivníka (minulého evadera),
tuto roli si ponechává, dokud ho

nechytnou. Chaser se pořád
mění. Vítězem je ten tým, který
za 16 kol získá nejvíce bodů.
Pojmy:
• EQ (evasion quality - kvalita
úniku) - hodnota představující,
jak chrání překážka nebo oblast
na Quadu evadera - čím vyšší
EQ, tím vyšší ochrana.
• PINCH POINT (štěpný bod) -
místo, kde evader má málo
možností k úniku.
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Protože toto letní číslo našeho
časopisu je zaměřené na sport,
chtěla jsem vás seznámit
s nějakým neobvyklým sportem.
Tag nebo chase tag, jak

napovídá název, je to kombinace
hry na babu a parkouru. Já vám
popíšu hru na mistrovství World
Chase Tag.
 
Pravidla:
Hrají proti sobě vždy dva týmy
o 6 členech. Každé kolo vyšlou
týmy jednoho hráče, chaser
(chytá) a evader (utíká). Chaser
se snaží chytit evadera za 20
vteřin, musí se ho dotknout
rukou. Hraje se na hřišti velkém
12 m x 12 m, které je plné
nejrůznějších překážek, nazývá
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Možná přijde i Krakonoš ↟
Určitě jste viděli školní
představení o vládci velké
Šumavy Šumákovi. Tuto hru
napsal pan učitel Hrdina
a zahráli v ní žáci druhé stupně,
kteří chodí na dramatický
kroužek. Představení zahráli
celému druhému stupni
i veřejnosti.
 
Na začátku se setkáváme
s hlavním záporákem
Bedřichem Prknem a jeho
„Mamkou“, jak pohazují
odpadky po revíru Šumáka.
Když je Pán Šumavy přistihl, tak
jim zapověděl vstup do celého
lesa. Pan Prkno se naštval
a rozhodl se mu pomstít.
Nejdříve rozšířil lež, že Šumák
se nestará o Šumavu. V tomto
ohavném činu mu pomáhali jeho
podřízení, Zdeněk, Přemek
a Čeněk, kteří pracují v jeho

firmě na kácení dřeva.
Šumákovy kamarádky Růža,
Tina, Boža a Anděla, která má
kontakty v marketingu, mu
pomohly vyvrátit tuto nepravdu.
Jelikož se to Prkno dozvěděl
z reportáže, vyslal své
podřízené, aby jeho potupu
zvrátili tím, že zapálí Šumavu.
Zdeňka a jeho kolegy zachrání
ze spárů plamenů Jenda Mech
a Šimon, Prkna před uhořením
zachrání sám Šumák a potrestá
ho tak, že mu ukáže, co musí
jako strážce Šumavy
podstupovat.
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9. ročníky v Národním divadle
například dozvěděli, že strážci
u vchodů do Hradu vypadají se
svými slunečními brýlemi
přesně jako Tom Cruise ;)
Po prohlídce jsme se vydali
do centra města. Přešli jsme
Karlův most, prošli
přes Staroměstské náměstí
a rušnými uličkami plnými
turistů jsme se dostali až
na Václavské náměstí, kde jsme
měli hodinu a půl rozchod.
Někteří vyrazili na oběd, jiní si
šli projít obchody.
Nastal čas vrátit se k autobusu,
kde jsme se oblékli a zkrášlili.
Před představením jsme se ještě
stihli všichni společně vyfotit
naproti Národnímu divadlu.
U budovy divadla jsme dostali

lístky a šli jsme si sami najít svá
místa. Ač se to zdá jako lehký
úkol, některým z nás to dělalo
docela problém. Konečně jsme
se všichni usadili a mohli si
vychutnat divadelní hru
„Maryša“. Jelikož byla hra velmi
moderně a originálně pojatá, ne
každému se líbila, ale našli se
i velmi nadšení diváci. Domů
jsme dorazili kolem půl
dvanácté v noci.
Já osobně shledávám exkurzi
za povedenou a myslím si, že jak
spolužáci, tak pedagogický
dozor souhlasí.
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Dne 22. května 2023 jsem
společně s žáky 9. ročníků
vyrazila na literárně-dějepisnou
exkurzi do Prahy.
První zastávkou byl Pražský

hrad. Rozdělili jsme se na dvě
skupiny a s průvodci vyrazili
na prohlídku. Kromě historie
a základních informací
o Pražském hradě jsme se také

Stylové hudebky v 9. A

Letošní 9. A se díky nápadu paní
učitelky Pixové rozhodla, že se
na každou hudební výchovu
obleče v určitém stylu, nejlépe
spojeném s typickou hudbou.
Vybrali jsme si disco 70. - 80.
let, country/western a hip
hop/rap. A protože jsme o svém
plánu nikomu neřekli, o každém
tematickém dni jsme se museli
potýkat se zmatenými,

rozesmátými nebo někdy až
vyděšenými pohledy ostatních.
Do daného tématu se vždy
zapojila téměř celá třída a také
paní učitelka Pixová a naše
třídní paní učitelka Raková.
Na hudební výchově jsme si
obvykle o daném stylu povídali,
pouštěli si tematickou hudbu
a dělali přehlídky. Na konci
hodiny jsme se byli vždy
společně vyfotit v atriu. Tyto
stylové hudebky jsme si všichni,
včetně paní učitelek, velmi užili!
Možná, že příští rok, kdy už tu
naše třída nebude, využije nápad
zase jiná třída. Kdo ví, necháme
se překvapit...
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Proč nevystřelíme vysoce 
radioaktivní odpad od vesmíru?
Problém s vysoce radioaktivním
odpadem zatím má pouze jedno
řešení, zakopat ho pod zem.
Proto si hromada z vás může
myslet: ,,Proč nevystřelíme
radioaktivní odpad do vesmíru?“
Ukázalo se, že to není jenom
špatný nápad, ale absolutně
katastrofický nápad. A je to čím
dál horší, čím déle o tom
budeme přemýšlet.
Problém 1: Penííííze 
Přestože se vesmírné cestování
stává levnějším a levnějším,
pořád je celkem drahé. Stojí to
cca 95 000 Kč, abychom vynesli
1 kg čehokoli na nízkou oběžnou
dráhu Země. O tomto problému
ještě uslyšíme.
Problém 2: Padám! Chytej
mě! 
Zatím jsme počítali pouze s tím,
že radioaktivní odpad pošleme
na nízkou oběžnou dráhu, kde je
ještě trošička vzduchu.
Počkejme dost dlouho a budeme
mít krásný radioaktivní déšť.
Takže musíme poslat náš odpad
ještě dál, což nás vrací
k prvnímu problému. Co to
poslat na nějaké vesmírné
těleso?

Problém 3: Taky máš
na jazyku chuť kovu? - roku
2156 
Posílání radioaktivního odpadu
na jiná vesmírná tělesa je špatný
nápad do budoucnosti,
i když pomineme problém 1,
protože až se budeme chtít
dostat dál do vesmíru, nebudeme
moci, protože tam bude všude
více radiace než v Černobylu.
Problém 4: Rakety dělají
BUM. 
V roce 2021 jsme provedli 146
odpalů raket, z toho 11 bylo
neúspěšných, což by způsobilo,
že by radioaktivní odpad létal
skoro všude. A každá raketa by
způsobila katastrofu, která by
byla jako mini Černobyl, akorát
volně vypuštěn do atmosféry.
Skoro všechno by bylo pořád
osvěcováno obrovskou radiací
a to není dobré. Co kdybychom
nemířili na nic? A každá raketa
je opět extrémně drahá a to nás
vrací k problému číslo 1.
Problém 5: Já se vrátím a se
mnou přijde katastrofa. 
Není podstatné, jak daleko náš
odpad vystřelíme, nakonec se
stejně vrátí. Může to být

za měsíc, možná za rok, klidně
i za několik set let, ale jednou se
vrátí a bude to nepříjemné.
Dobře, a co tedy vystřelit náš
odpad na Slunce?
Problém 6: Spomaľ, máááš
privysokú rýchlosť. 
Ironicky je těžké trefit Slunce,
protože abychom ho trefili,
museli bychom vynulovat
veškerou rychlost, kterou Země
ku Slunci má, což je cca
107 826 km/h. Pro porovnání
nejvyšší rychlost, kdy dosažena
člověkem vyrobeným
předmětem, byla 692 000km/h,
dosažená sondou Parker Solar
Probe. Ta té rychlosti ovšem
dosáhla díky orbitu okolo
Slunce. Když vše spočítáme, je

nakonec jednodušší poslat raketu
ze solárního systému než
směrem dovnitř. I tak by obě
tyto možnosti byly extrémně
drahé, což nás vrací k problému
číslo 1.
 
A to jsou asi veškeré problémy,
ale každý z nich je tak velký, že
je lepší radioaktivní odpad raději
zakopat.
Bonus: Stálo by to
cca 43 000 000 000 000 Kč,
abychom vyslali veškerý vysoce
radioaktivní odpad na nízký
orbit Země.
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Lovejoy

Lovejoy je britská kapela
založena v Brightonu zabývající
se hlavně žánry Indie Pop
a Indie Rock. Jejich první EP
(Extended Play) „Are You
Alright?“ vyšlo 9. května 2021
a jsou v něm 4 skladby.
Jejich první album „Pebble
Brain“ vyšlo 14. října 2021
a obsahuje 7 skladeb.
Jejich druhé EP „Wake Up & It's
Over“ vyšlo 12. května 2023
a obsahuje 6 skladeb. (Funfact
k WU&IO: Celý videoklip
písničky „It’s Golden Hour
Somewhere“ byl natáčen
v Česku.)
Lovejoy má 4 členy: William
Gold (zpěv, rytmická kytara),
Ash Kabosu (basová kytara),
Mark Boarman (bicí) a Joe
Goldsmith (kytara).
 
William Gold 
Will je frontmanem kapely, je to
také streamer na platformě
Twitch, známý pod přezdívkou

Wilbur Soot. „Wilbure“ mu
rodiče říkají odmala a „Soot“
pochází ještě z tehdejšího
SootHouse. Nezpívá pouze
v Lovejoy, ale i sám. Jeho
nejznámější písnička je Your
New Boyfriend. Jeho jediné
album je „Your City Gave Me
Asthma“ a obsahuje 7 skladeb.
 
Ash Kabosu 
Ash v Lovejoy hraje na basovou
kytaru. S Willem se poznali
v burger shopu, kde si Wilbur
všiml právě jeho basové kytary,
kterou měl na zádech, zeptal se
tedy, jestli je v nějaké kapele.
Ash odpověděl, že není, a Will
mu dal svou adresu, čímž se
přidal do této kapely.
 
Mark Boarman 
Mark hraje v Lovejoy na bicí,
hraje na ně již od 8 let.
S Wilburem se poznali
přes Fiverr.
 
Joe Goldsmith 
Joe je v Lovejoy hlavním
kytaristou a napsal většinu
písniček.
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Tuleň grónský

Tuleň grónský je druh tuleně,
jediný zástupce rodu Pagophilus.
 
Vyskytuje se v Kanadě,
Grónsku, Norsku, Finsku
a Rusku.
 
Dospělí jedinci váží 120 až
200 kg a jsou 1,85 až 2,20 m
dlouzí.
 
Typicky mají dvě protáhlé černé
skvrny na přední části hřbetu,
které vytváří jakési sedlo. Podle
tohoto charakteristického
„sedlového znaku“ bývá tento
tuleň nazýván i tuleň sedlový.
Obličej mají černý, zbytek těla
mají světle žlutý.
Do 4 let věku mají mláďata
světle šedou srst s hnědými
skvrnami. Samice jsou světlejší
než samci.
 
Samice tuleně se dožívají 30 až

35 let, zatímco samci jen 20 až
25 let.
 
Díky protáhlému tělu je tento
tuleň výborný plavec, a proto se
vyskytuje na otevřeném moři
častěji než ostatní druhy.
 
Ve vodě loví tuleni různé druhy
ryb, jako jsou ančovičky,
sardele, sledi, makrely, tresky
a platýsi. Příležitostně uloví
i krevety, kraby, měkkýše
a hlavonožce.
 
Dokážou zůstat až 45 minut
pod vodou, obvykle se však
potápějí spíše na 5 – 10 minut.
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